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PROTOKÓŁ NR LXII/23 

z LXII sesji Rady Gminy Wojciechów, która odbyła się 25 sierpnia 2023 roku 

w Gminnym Ośrodku Kultury w Wojciechowie  

i trwała od godz. 09.00 do godz. 11.29  

 

W posiedzeniu wzięło udział 13 radnych: 

1. Miłosz Adamczyk 

2. Bogusława Anna Grzelak, 

3. Stanisław Kamela, 

4. Tomasz Kowalski, 

5. Tomasz Marek Madej, 

6. Dariusz Malik, 

7. Grzegorz Matyjasik, 

8. Marcin Mirosław, 

9. Grzegorz Piróg, 

10. Michał Sumioski, 

11. Andrzej Twardowski, 

12. Anna Zabiegła, 

13. Jarosław Paweł Zubrzycki. 

Radni nieobecni: 

1. Mariusz Błaszczak, 

2. Dariusz Kazimierz Kołodziejczyk. 

 

Spoza Rady w obradach uczestniczyli: Artur Markowski – Wójt Gminy, Agnieszka Piróg – 

w zastępstwie Skarbnik Gminy, Aleksandra Kowalczyk - prawnik UG Wojciechów oraz sołtysi.  

 

Ad. pkt. 1. Otwarcie obrad. 

Otwarcia obrad dokonał Przewodniczący Rady Gminy Wojciechów – Michał Sumioski. 

Następnie Przewodniczący Rady przywitał uczestniczących w obradach radnych, sołtysów oraz 

wszystkich gości, w tym zaproszonego na sesję przedstawiciela Krajowego Zasobu 

Nieruchomości – Krzysztofa Juścioskiego.  

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady stwierdził, że z ustawowego składu 

15 radnych obecnych jest 13 radnych, co stanowi quorum wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał. (Listy obecności stanowią załącznik do protokołu) 

 

Ad. pkt. 2. Przyjęcie porządku obrad. 

Proponowany porządek obrad wszyscy radni otrzymali w zaproszeniach na sesję, był 

on również udostępniony na Portalu Mieszkaoca pod adresem wojciechow.esesja.pl. 

(Proponowany porządek obrad stanowi załącznik do protokołu)  

Wójt zgłosił wniosek formalny o wprowadzenie do porządku obrad dodatkowego 

punktu, tj.: Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej (druk nr 

53/2023).  
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Przewodniczący Rady Michał Sumioski poddał pod głosowanie wniosek formalny 

o wprowadzenie do porządku obrad punktu dot.  Podjęcia uchwały w sprawie zmiany 

wieloletniej prognozy finansowej. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) Miłosz Adamczyk, Bogusława Anna Grzelak, Stanisław Kamela, Tomasz 

Kowalski, Tomasz Marek Madej, Dariusz Malik, Grzegorz Matyjasik, Marcin Mirosław, 

Grzegorz Piróg, Michał Sumioski, Andrzej Twardowski, Anna Zabiegła, Jarosław Paweł 

Zubrzycki.  

NIEOBECNI (2) Mariusz Błaszczak, Dariusz Kazimierz Kołodziejczyk.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy Wojciechów jednogłośnie przyjęła 

wniosek formalny o wprowadzenie do porządku obrad punktu dot. Podjęcia uchwały 

w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

 

Innych wniosków, co do zmian porządku nie zgłoszono, zatem Przewodniczący Rady Gminy 

Michał Sumioski poddał pod głosowanie całośd porządku obrad. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) Miłosz Adamczyk, Bogusława Anna Grzelak, Stanisław Kamela, Tomasz 

Kowalski, Tomasz Marek Madej, Dariusz Malik, Grzegorz Matyjasik, Marcin Mirosław, 

Grzegorz Piróg, Michał Sumioski, Andrzej Twardowski, Anna Zabiegła, Jarosław Paweł 

Zubrzycki.  

NIEOBECNI (2) Mariusz Błaszczak, Dariusz Kazimierz Kołodziejczyk.  

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie przyjęła następujący 

porządek obrad LXII sesji Rady Gminy Wojciechów: 

1. Otwarcie LXII sesji Rady Gminy Wojciechów w VIII kadencji 2018 - 2023. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z LXI sesji Rady Gminy Wojciechów. 

4. Informacja Wójta Gminy Wojciechów z działalności w okresie między sesjami Rady Gminy. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Wojciechów z działalności w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Informacja Przewodniczących komisji stałych Rady Gminy Wojciechów z działalności 

w okresie międzysesyjnym. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. (Druk nr 53/2023) 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy na rok 2023. (Druk nr 50.1/2023) 

9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków 

ratowników Ochotniczej Straży Pożarnej, którzy uczestniczyli w działaniach ratowniczych, 

szkoleniach lub dwiczeniach. (Druk nr 51/2023) 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości na rzecz Gminy 

Wojciechów. (Druk nr 52/2023) 
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11. Sprawy różne. 

12. Zakooczenie obrad LXII sesji w VIII kadencji 2018 - 2023. 

 

Ad pkt 3. Przyjęcie protokołu z LXI sesji Rady Gminy Wojciechów. 

 Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do głosowania nad przyjęciem protokołu z LXI 

sesji. Każdy z radnych otrzymał wstępny protokół do zapoznania się z jego treścią, ponadto 

protokół był udostępniony na Portalu Mieszkaoca pod adresem wojciechow.esesja.pl oraz na 

stanowisku ds. obsługi Rady Gminy w Urzędzie Gminy Wojciechów.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) Miłosz Adamczyk, Bogusława Anna Grzelak, Stanisław Kamela, Tomasz 

Kowalski, Tomasz Marek Madej, Dariusz Malik, Grzegorz Matyjasik, Marcin Mirosław, 

Grzegorz Piróg, Michał Sumioski, Andrzej Twardowski, Anna Zabiegła, Jarosław Paweł 

Zubrzycki.  

NIEOBECNI (2) Mariusz Błaszczak, Dariusz Kazimierz Kołodziejczyk.  

Radni jednogłośnie przyjęli protokół z LXI sesji Rady Gminy Wojciechów. 

 

Ad pkt 4. Informacja Wójta Gminy Wojciechów z działalności w okresie między sesjami Rady 

Gminy. 

Informację przedstawił Wójt Gminy Artur Markowski. Na wstępie poinformował 

o zarządzeniach, które były wydane w okresie od 28 lipca 2023 roku, tj. od ostatniej sesji do 

dnia 24 sierpnia2023 roku. (Lista zarządzeo stanowi załącznik do protokołu) 

 Następnie Wójt przedstawił informację na temat wydarzeo i spotkao, w których 

uczestniczył. 

Radni nie zgłosili pytao, zatem Przewodniczący Rady Gminy na tym zakooczył ten 

punkt obrad. 

 

Ad. pkt 5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Wojciechów z działalności w okresie 

międzysesyjnym. 

 W tym punkcie porządku obrad Przewodniczący Rady przedstawił informację 

o uroczystościach i wydarzeniach, w których uczestniczył. 

 

Ad. pkt 6. Informacja Przewodniczących komisji stałych Rady Gminy Wojciechów  

z działalności w okresie międzysesyjnym. 

Od ostatniej sesji tj. od 28 lipca odbyło się jedno posiedzenie Komisji Budżetowej 

w dniu 23 sierpnia. Spotkanie dotyczyło zmian budżetowych oraz bieżących spraw związanych 

z budżetem gminy.  

W dalszej części tego punktu obrad Przewodniczący Rady udzielił głosu zaproszonemu 

na sesję Krzysztofowi Juścioskiemu, który przedstawił informację dotyczącą działalności oraz 

głównych założeo związanych z Krajowym Zasobem Nieruchomości. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
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Radny Andrzej Twardowski zapytał o orientacyjny koszt najmu 50 metrowego 

mieszkania? 

K. Juścioski odpowiedział, że na chwilę obecną maksymalna stawka samego najmu za 

1m2 to około 20 zł plus opłaty dodatkowe. 

Przewodniczący Rady zapytał o lokalizację działek, pod tą inwestycję? 

Wójt poinformował, że na posiedzeniu Komisji Infrastruktury zaproponował trzy 

lokalizacje, a mianowicie: działka obok Urzędu Gminy w Wojciechowie, obok byłej szkoły w 

Szczuczkach oraz przy banku w wojciechowie. Dodał, że media również są po stronie Gminy. 

Radny Jarosław Zubrzycki zadał pytanie odnośnie tego, kto będzie właścicielem 

budynku po jego oddaniu i kto będzie spłacał kredyt zaciągnięty pod budowę mieszkao? 

K. Juścioski odpowiedział, że właścicielem budynku będzie spółka Społeczna Inicjatywa 

Mieszkaniowa (SIM), której udziałowcem może byd gmina i również Spółka będzie spłacała 

kredyt. 

Radny J. Zubrzycki zadał pytanie dotyczące treści zaproponowanego projektu uchwały 

dotyczące udziałów? Oraz jaka jest planowana ilości mieszkao gdyby na działce obok banku 

powstał budynek? 

Wójt odpowiedział, że jest to w przedziale między 6 a 10 mieszkao. 

Radny Stanisław Kamela zapytał, jakie są szanse na otrzymanie wkładu i jak długo 

trzeba czekad na środki? 

K. Juścioski odpowiedział, że szansa na otrzymanie wkładu jest, ale nie wiadomo, 

w jakim czasie gmina te środki by dostała. 

Radny T. Kowalski zadał pytanie dotyczące udziału gminy oraz sposobu finansowania 

inwestycji. 

Przewodniczący Rady zapytał, na co przeznaczone są środki z Rządowego Funduszu 

Rozwoju Mieszkalnictwa oraz czy gminy, które zdecydowały się na przystąpienie do Spółki 

zrobiły analizę zapotrzebowania na takie mieszkania i możliwości? 

 K. Juścioski poinformował, że 3 mln z RFRM to jednorazowe na objęcie udziałów w 

SIM. 

 Zdaniem Przewodniczącego Rady takie budownictwo mieszkaniowe jest bardzo drogie, 

chodby sam wynajem. Koszt wynajmu mieszkania o powierzchni 50 m2 to aż 1.000 zł plus 

opłaty dodatkowe, przez co nie będą cieszyły się aż takim zainteresowaniem. Większa rację 

bytu będą miały w miastach. Według niego niejasne są także zasady późniejszego wykupu 

takich mieszkao. 

 Radny J. Zubrzycki zwrócił uwagę, że SIM działa podobnie jak TBS i czy w związku z tym 

nie zgłaszają one żadnych sprzeciwów, co do działalności Spółki? 

 K. Juścioski odpowiedział, że po wprowadzeniu w 2017 roku zmian w ustawie TBSy nie 

mogą byd tworzone. Stąd pomysł utworzenia SIM. 

 Radny T. Kowalski zapytał, dlaczego kwota 3 milionów nie jest zwolniona z podatku? 

Kolejne pytanie, czy gminy, które przystąpiły do SIM zrobiły wcześniej rozeznanie, co do 

potencjalnego zainteresowania mieszkaniami? 

 K. Juścioski wspomniał, że zasady przyznawania mieszkao oraz kto ma pierwszeostwo 

w ich otrzymaniu określa regulamin. 
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Radny Grzegorz Piróg zapytał o przykład miejscowości, w której inwestycja już jest 

realizowana.  

K. Juścioski odpowiedział, że takim przykładem jest miasto Lębork. Natomiast na 

terenie lubelszczyzny w przyszłym roku realizację rozpocznie gmina Niemce. 

Radny Miłosz Adamczyk zapytał, kto będzie właścicielem gruntu pod budynkiem, jeśli 

wszystkie mieszkania zostaną wykupione? 

K. Juścioski wyjaśnił, że właścicielami również będą właściciele mieszkao. Na 

zakooczenie dyskusji podziękował i zachęcił do przystąpienia do SIM. 

Wójt podziękował za przedstawione informacje. 

 Po wyczerpaniu głosów w dyskusji Przewodniczący Rady przeszedł do kolejnego punku 

porządku obrad.  

 

Ad. pkt. 7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

 Projekt powyższej uchwały omówiła w zastępstwie Skarbnik Gminy Inspektor 

Agnieszka Piróg. Przedstawiła uzasadnienie jej podjęcia. Zmiany wynikają ze zmian 

wprowadzonych zarządzeniami wójta oraz zmianami w budżecie gminy. 

Przewodniczący Komisji Budżetowej Tomasz Kowalski poinformował, że na 

posiedzeniu, które odbyło się w dniu 23 sierpnia 2023 roku Komisja Budżetowa rozpatrzyła 

projekt uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej. Po dyskusji w wyniku 

głosowania Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Pytao ani wniosków nie zgłoszono, zatem Przewodniczący Rady Gminy Michał Sumioski 

poddał pod głosowanie przedłożony projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej - druk nr 53/2023 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) Miłosz Adamczyk, Bogusława Anna Grzelak, Stanisław Kamela, Tomasz 

Kowalski, Tomasz Marek Madej, Dariusz Malik, Grzegorz Matyjasik, Marcin Mirosław, 

Grzegorz Piróg, Michał Sumioski, Andrzej Twardowski, Anna Zabiegła, Jarosław Paweł 

Zubrzycki.  

NIEOBECNI (2) Mariusz Błaszczak, Dariusz Kazimierz Kołodziejczyk.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę 

Nr LXII/338/23 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

 

Ad. pkt. 8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy na rok 2023.  

Zmiany budżetowe przedstawiła i omówiła Inspektor Urzędu Gminy Wojciechów – 

Agnieszka Piróg. Dotyczą one m.in.: 

Dochody 

1) Zwiększenie o kwotę 75.523,67 zł. 

2) Zmniejszenie o kwotę 6.940,21 zł. 

Wydatki 

1) Zwiększenie o kwotę 87.946,20 zł. 
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2) Zmniejszenie o kwotę 19.362,74 zł.  

Przewodniczący Komisji Budżetowej Tomasz Kowalski poinformował, że na 

posiedzeniu w dniu 23 sierpnia 2023 roku Komisja Budżetowa rozpatrzyła projekt uchwały 

w sprawie zmian budżetu Gminy na 2023 rok. Po dyskusji w wyniku głosowania Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Pytao ani wniosków nie zgłoszono, zatem Przewodniczący Rady Gminy Michał Sumioski 

poddał pod głosowanie przedłożony projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy na rok 

2023 - druk nr 50.1/2023. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) Miłosz Adamczyk, Stanisław Kamela, Tomasz Kowalski, Tomasz Marek Madej, Dariusz 

Malik, Grzegorz Matyjasik, Marcin Mirosław, Grzegorz Piróg, Michał Sumioski, Andrzej 

Twardowski, Anna Zabiegła, Jarosław Paweł Zubrzycki.  

NIEOBECNI (3) Mariusz Błaszczak, Bogusława Anna Grzelak, Dariusz Kazimierz Kołodziejczyk.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę 

Nr LXII/339/23 w sprawie zmian budżetu Gminy na rok 2023. 

 Przewodniczący Rady zarządził kilkuminutową przerwę w obradach. Po wznowieniu 

posiedzenia przeszedł do kolejnego punktu w porządku obrad. 

 

Ad. pkt. 9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 

strażaków ratowników Ochotniczej Straży Pożarnej, którzy uczestniczyli w działaniach 

ratowniczych, szkoleniach lub dwiczeniach. 

 Uzasadnienie podjęcia w/w uchwały przedstawił Wójt Gminy – Artur Markowski. 

 Następnie celem uzupełnienia wypowiedzi głos zabrał radny Stanisław Zwrócił uwagę, 

że wprowadzenie zwiększonego ekwiwalentu jest sposobem docenienia trudności i specyfiki 

ich pracy. Może stanowid przykład dla innych instytucji by w ten sposób zachęcid je do działao 

mających na celu poprawę warunków pracy. Podwyżka może wpłynąd na zwiększenie 

motywacji oraz zwiększenie prestiżu tego zawodu. Radny wyjaśnił, że zaproponowana 

wysokośd jest również podyktowana wzrostem minimalnej stawki godzinowej. 

 Radny Tomasz Kowalski zapytał o ogólną kwotę, jaka była wypłacona w ubiegłym 

roku?  

 Wójt odpowiedział, że nie posiada przy sobie takich danych. Będą one przygotowane. 

Dodał, że podwyżki stawek ekwiwalentu były analizowane i nie stanowią znacznego 

obciążenia dla budżetu gminy. 

Radny T. Kowalski dopytał, dlaczego akurat takie podwyżki? Zwrócił uwagę, że 

stanowią one ponad 60% i do kooca nie ma uzasadnienia finansowego. Nawiązał do podwyżek 

diet radnych. Zapytał o maksymalne stawki proponowane przez Rozporządzenie?  

Radny S. Kamela odpowiedział, że zgodnie z ustawą wysokośd ekwiwalentu 

pieniężnego nie może przekraczad 1/175 przeciętnego wynagrodzenia miesięcznego brutto 

ogłoszonego przez Prezesa GUS. Minimalna stawka godzinowa wynosi obecnie 23,5 zł. 
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Przewodniczący Rady zapytał, czy pracownik Urzędu przeprowadził analizę 

i porównanie stawek w innych gminach? 

Wójt odpowiedział, że było to analizowane. Rozważane były różne wersje. 

Głos w dyskusji zabrał również radny M. Adamczyk. Nadmienił, że strażacy otrzymują 

ekwiwalent dopiero po ukooczeniu kursu. Dla porównania w gminie Jastków jest on ustalony 

na poziomie ponad 30 zł. 

Radny S. Kamela dodał, że ustawa reguluje jedynie maksymalną wysokośd stawki. 

Radny M. Adamczyk wyjaśnił, że środki w budżecie są, jedyna zmiana to przesunięcie 

na paragrafach. Podwyżka jest jak najbardziej zasadna. 

Nawiązując do wypowiedzi radnego T. Kowalskiego S. Kamela stwierdził, że 

porównywanie diet radnych do ekwiwalentu strażaków jest nietrafione i nie można ich 

zestawiad, gdyż praca radnego jest nieporównywalna do bardzo niebezpiecznej i ryzykownej 

pracy strażaka.  

Następnie głos zabrał radny Andrzej Twardowski, który przedstawił opinię Komisji 

Prawa, Porządku Publicznego, Rolnictwa i Gospodarki Wodnej. Komisja pozytywnie 

zaopiniowała przedłożony projekt uchwały i przedstawione w nim propozycje stawek 

ekwiwalentu. Pozostając przy głosie zwrócił uwagę na fakt, że środki, które strażacy 

otrzymują, jako ekwiwalent praktycznie w całości są przez nich przeznaczane na potrzeby 

jednostek. 

Radny T. Kowalski przypomniał, że ta podwyżka już drugą podwyżką w tej kadencji 

Rady. Dodał, że jego zainteresowanie wynika przede wszystkim z dbałości o budżet gminy 

a przedstawione uzasadnienie jest zadowalające. 

Radny S. Kamela w imieniu strażaków oznajmił, że druhowie wyrażają zadowolenie z 

przychylności Rady do zwiększenia ekwiwalentu. Niemniej jednak jest jeszcze jeden aspekt, 

który obliguje radę do przyjęcia przedmiotowej uchwały nie rzadziej, niż co 2 lata. Jest to 

ustawa o ochotniczych strażach pożarnych z 1 stycznia 2022 roku  

Radny T. Kowalski stwierdził, że wiele samorządów ma problemy finansowe 

z utrzymaniem OSP. Byd może w przyszłości uda się to rozwiązad, ponieważ trwają prace nad 

sposobem finansowania tych jednostek. Ma byd to przerzucone na finansowanie ze środków 

rządowych. 

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że koniecznośd utrzymania OSP jest oczywista, tym 

bardziej, że do tej pory żadna z dotychczasowych Rad nie inwestowała w straże aż tyle. 

Przypomniał, że zakupione zostały nowe sprzęty i nowe samochody. Dodał, że obecna Rada 

nie jest przeciwna jakimkolwiek działaniom jednostek i jak najbardziej je wspiera. 

Radny S. Kamela podkreślił, że w żadnej swojej wypowiedzi nie użył sformułowania, że 

Rada jest przeciwna a jedyne zwracał uwagę na rolę Rady. 

Przewodniczący Rady dodał, że chodzi tu przede wszystkim o kwestie finansowe, gdyż 

jest to podwyżka o 60% w porównaniu do dotychczasowych kwot stąd też potrzeba 

uzasadnienia. Nikt z radnych nie wyraża sprzeciwu.  

Wójt podziękował za merytoryczną dyskusję. 

 

Innych pytao ani wniosków nie zgłoszono, zatem Przewodniczący Rady Gminy Michał 

Sumioski poddał pod głosowanie przedłożony projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości 
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ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników Ochotniczej Straży Pożarnej, którzy 

uczestniczyli w działaniach ratowniczych, szkoleniach lub dwiczeniach - druk nr 51/2023 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) Miłosz Adamczyk, Bogusława Anna Grzelak, Stanisław Kamela, Tomasz 

Kowalski, Tomasz Marek Madej, Dariusz Malik, Grzegorz Matyjasik, Marcin Mirosław, 

Grzegorz Piróg, Michał Sumioski, Andrzej Twardowski, Anna Zabiegła, Jarosław Paweł 

Zubrzycki.  

NIEOBECNI (2) Mariusz Błaszczak, Dariusz Kazimierz Kołodziejczyk.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę 

Nr LXII/340/23 w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków 

ratowników Ochotniczej Straży Pożarnej, którzy uczestniczyli w działaniach ratowniczych, 

szkoleniach lub dwiczeniach. 

 

Ad. pkt. 10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości na 

rzecz Gminy Wojciechów. 

 Uzasadnienie podjęcia w/w przedstawił Wójt Gminy – Artur Markowski. 

 Radny Stanisław Kamela dopytał o zapis w projekcie uchwały. Zwrócił uwagę na 

metraż. 

 Radny Grzegorz Matyjasik wyjaśnił, że chodzi o 27 m2. 

 

Innych pytao ani wniosków nie zgłoszono, zatem Przewodniczący Rady Gminy Michał 

Sumioski poddał pod głosowanie przedłożony projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

nabycie nieruchomości na rzecz Gminy Wojciechów - druk nr 52/2023 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) Miłosz Adamczyk, Bogusława Anna Grzelak, Stanisław Kamela, Tomasz 

Kowalski, Tomasz Marek Madej, Dariusz Malik, Grzegorz Matyjasik, Marcin Mirosław, 

Grzegorz Piróg, Michał Sumioski, Andrzej Twardowski, Anna Zabiegła, Jarosław Paweł 

Zubrzycki.  

NIEOBECNI (2) Mariusz Błaszczak, Dariusz Kazimierz Kołodziejczyk.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę 

Nr LXII/341/23 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości na rzecz Gminy 

Wojciechów. 

 

Ad. pkt. 11. Sprawy różne. 

 Radny Grzegorz Matyjasik zapytał o termin wymiany przepustów oraz na jakim etapie 

jest planowana budowa dróg? 

 Wójt odpowiedział, że w przyszłym tygodniu będzie ogłoszony przetarg na drogi, 

natomiast, jeśli chodzi o przepusty będzie to zrealizowane w przyszłym miesiącu. 
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 Radny S. Kamela zapytał o przebudowę Ronda w Wojciechowie, czy Gmina uzyskała 

pozwolenie na budowę? Radny wyjaśnił, że jego pytanie tak naprawdę dotyczy budowy 

chodnika, który zgodnie z przyjętym planem miał byd zrealizowany po modernizacji Ronda?  

 Wójt wyjaśnił, że pozwolenia na budowę Ronda nie ma, ponieważ pojawił się problem 

z uzyskaniem pozwolenia wodno-prawnego. 

 W imieniu mieszkaoców radny S. Kamela zwrócił uwagę na złe wykonanie remontu 

nawierzchni wokół Ronda w szczególności pofałdowania. 

 Wójt odpowiedział, że remont wykonywany był na zlecenie Zarządu Dróg 

Wojewódzkich i taki problem został do Zarządu zgłoszony. 

 Radny S. Kamela zwrócił uwagę na sytuacje, do których dochodzi na terenie Gminy, 

gdzie mieszkaocy zdejmują progi zwalniające, zakupione ze środków funduszu sołeckiego 

i zgłoszone przez innych mieszkaoców. Miało to miejsce w Wojciechowie-Kolonii Piątej. Jego 

zdaniem jest to sytuacja kuriozalna, do której nie powinno dochodzid.  

 Wójt potwierdził i poinformował, że sprawa została zgłoszona na Policję. Niemniej 

jednak zwrócił uwagę na fakt, że Wojciechów jest gminą rolniczą i takie progi mogą byd dla 

dużych rolniczych pojazdów przeszkodą. Przede wszystkim konieczna jest większa rozwaga 

i przemyślenie tematu montażu progów zwalniających. Dodał, że bezpieczeostwo zależy 

przede wszystkim od kierowców i ich kultury jazdy. 

 Zdaniem radnego G. Matyjasika progi zwalniające są dla rolników uciążliwe 

i niepotrzebne. 

 Według radnego J. Zubrzyckiego jest tu pewna niekonsekwencja, ponieważ najpierw 

robi się dla rolników drogi a później montuje się na nich progi, będące utrudnieniem dla ruchu 

pojazdów rolniczych. Dodał, że jest to rozwiązanie dla miast a nie dla wsi. 

 Radna Anna Zabiegła zapytała o realizację drogi w Palikijach Drugich? 

 Wójt odpowiedział, że otwarcie ofert nastąpi w poniedziałek. 

 Radny A. Twardowski zwrócił się z prośbą o koszenie poboczy oraz wyasfaltowanie 

odcinka drogi na zakręcie w m. Stasin. 

 Wójt poinformował, że będzie to wykonane przy okazji realizacji innych zadao, 

natomiast koszenie zostanie zgłoszone. 

 Głos zabrał radny T. Kowalski. Zwrócił się do Wójta z prośbą o interwencję Policji 

w sprawie zakłócania porządku i niszczenie nawierzchni przez jazdy samochodami tzw. 

zrywania asfaltu. Odniósł się również do kwestii dotyczącej podziału funduszu sołeckiego. 

Poprosił, aby tymi środkami wspierad inwestycje gminne i by zadania były przemyślane.  

 Wójt poinformował, że problem związany z jazdami samochodów będzie zgłoszony na 

Policję. W kwestii funduszu sołeckiego wójt oznajmił,, że we wtorek odbędzie się sesja 

sołtysów na której ten temat będzie poruszony. Zaprosił radnego do uczestnictwa z spotkaniu. 

Pozostając przy głosie zachęcił mieszkaoców do uczestnictwa w zebraniach sołeckich.  

 Odnosząc się do wypowiedzi radnego T. Kowalskiego dotyczącej zakłócania porządku 

Przewodniczący Rady wskazał, że takie incydenty najlepiej zgłaszad na Krajowej Mapie 

Zagrożeo.  

 Do tego tematu odniósł się również radny S. Kamela. Poruszył także kwestię podziału 

funduszu sołeckiego, aby zadania zgłoszone do realizacji w ramach tych środków były bardziej 

przemyślane. 
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 Głos w temacie bezpieczeostwa zabrał radny J. Zubrzycki. 

 Przewodniczący Rady nadmienił, iż incydenty samochodowe zdarzają się również i to 

dosyd często w okolicach stacji benzynowej w Wojciechowie. W takich przypadkach Krajowa 

Mapa Zagrożeo jest bardzo pomocna. W dalszej części wypowiedzi zwrócił się do Wójta z 

kilkoma pytaniami. Co z realizacją oświetlenia na Plizinie i Tomaszówce, kiedy będą ogłaszane 

przetargi? 

 Wójt odpowiedział, że przetargi będą ogłaszane po uzyskaniu pozwolenia na budowę. 

 Następnie Przewodniczący Rady zapytał o remont balustrady przy Karczmie, poprawę 

nawierzchni pobocza drogi gminnej przy Stokrotce, projekt skrzyżowania przy Stokrotce i 

chodnika przy drodze powiatowej.  

 W kwestii balustrady Wójt wyjaśnił, że Urząd czeka na odpowiedni materiał do jej 

wykonania, natomiast, co do projektu albo jest już wykonany albo w trakcie realizacji. 

 Pozostając przy głosie nawiązał do remontu Ronda i łat na drodze wojewódzkiej oraz 

zwrócił się do władz Gminy z apelem o uporządkowanie terenu w centrum Wojciechowa, 

terenów zielonych, rzeki, przestawienie kontenerów na używaną odzież. Prośba o zwrócenie 

uwagi na czystośd wzdłuż chodników i przy przystanku i na placu zabaw. 

Po wyczerpaniu głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy zamknął ten punkt 

porządku obrad. 

 

Ad. pkt. 12. Zakooczenie obrad LXII sesji w VIII kadencji 2018 – 2023.  

Zakooczenia obrad LXII sesji Rady Gminy Wojciechów VIII kadencji dokonał 

Przewodniczący Rady – Michał Sumioski słowami: „Zamykam obrady”. 

 

 

Protokołowała:       

Anna Śmigielska       


